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Skrivelse om hanteringen av Svedmyrabadet 

Svar på skrivelse från (SD) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning  
Förvaltningen har mottagit en skrivelse från Emelie Wassermann 
(SD). Författaren undrar varför förvaltningen sagt upp avtalet 
gällande den kommunövergripande verksamheten Svedmyrabadet 
och inte har lyft frågan om renovering och ersättningslokal tidigare 
till kommunfullmäktige. Författaren undrar också vilket ansvar 
förvaltningen har för Svedmyrabadets besökare. 

Förvaltningen uppger att en dialog förts med berörda parter under en 
längre tid utifrån lokalens renoveringsbehov. För närvarande pågår en 
dialog med idrottsförvaltningen, Stockholmshem AB och 
stadsledningskontoret/kommunstyrelsen kring verksamhetens 
framtida lokalisering. Utmärkande för stadens kommunövergripande 
verksamheter är att de är tillgängliga för invånare som bor i stadens 
samtliga stadsdelsområden. Det är den stadsdelsförvaltning inom det 
stadsdelsområde som en invånare är bosatt som ansvarar för den 
kommunala servicen gentemot denne. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
Förvaltningen mottog den 18 april 2024 en skrivelse från Emelie 
Wassermann (SD). I skrivelsen ställs frågor till förvaltningen om 
Svedmyrabadet. 

Ärendet 
I skrivelsen beskrivs den kommunövergripande verksamheten 
Svedmyrabadet som vänder sig till personer med 
funktionsnedsättning och är lokaliserad i stadsdelsområdet. Vidare 
beskrivs att lokalen där verksamheten är lokaliserad står inför stora 
renoveringsbehov, att ingen renoveringsplan finns för fastigheten 
och att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning sagt upp 
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hyresavtalet med Stockholmshem där verksamheten i nuläget är 
belägen. 

Författaren konstaterar att förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande med 
dnr EÅV 2024/181 skrivit att det i normalfallet är 
kommunfullmäktige som beslutar i ärenden av principiell karaktär 
och som är av större vikt för kommunen eller regionen och att 
beslut om upprättande, utveckling och/eller avveckling samt 
finansiering av kommunövergripande verksamheter bedöms vara ett 
sådant principiellt beslut. Utifrån ovanstående ställer författaren 
följande frågor till förvaltningen: 

1. Hur kommer det sig att Enskede-Årsta-Vantör sagt upp 
avtalet med Stockholmshem avseende Svedmyrabadet trots 
att dylika beslut avseende kommunövergripande 
verksamheter, enligt förvaltningens egna uppgifter, ska tas 
av kommunfullmäktige?  

2. Hur kommer det sig att Enskede-Årsta-Vantör inte i ett 
tidigare skede har lyft frågan om renovering och 
ersättningslokal till kommunfullmäktige?  

3. Vilket ansvar har Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning, i egenskap av den stadsdel där badet är 
beläget, för alla de människor som är beroende av badet för 
sin fysiska och sociala hälsa? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelning Social omsorg vuxen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen har tagit del av skrivelsen och lämnar svar på 
frågorna enligt nedan.   

1. Hur kommer det sig att Enskede-Årsta-Vantör sagt upp 
avtalet med Stockholmshem avseende Svedmyrabadet trots 
att dylika beslut avseende kommunövergripande 
verksamheter, enligt förvaltningens egna uppgifter, ska tas 
av kommunfullmäktige?  

Förvaltningens svar: Det är i normalfallet kommunfullmäktige som 
beslutar i ärenden av principiell karaktär och som är av större vikt 
för kommunen eller regionen. Ett beslut om upprättande, utveckling 
och/eller avveckling samt finansiering av kommunövergripande 
verksamheter bedöms vara ett sådant principiellt beslut varpå 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning inte kan fatta ett sådant 
beslut på egen hand. 

Det pågår för närvarande en dialog mellan Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning, idrottsförvaltningen, Stockholmshem AB och 
stadsledningskontoret/kommunstyrelsen kring verksamhetens 
framtida lokalisering. 
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Att förvaltningen valt att säga upp hyresavtalet för den lokal där 
Svedmyrabadet i nuläget är beläget beror bland annat på att den av 
Stockholmshem ägda byggnaden och lokalen för Svedmyrabadet är 
över 50 år gammal. Kvaliteten på lokalerna har sedan ett antal år 
varit ett växande problem. Risken för att plötsliga akuta händelser 
inträffar i lokalen ökar med tiden. Att ytterligare förlänga avtalet 
skulle därmed kunna innebära risker för verksamhetens besökare 
och personal. 

Förvaltningen har fört dialog med kommunstyrelsen och främst dess 
förvaltning, dvs. stadsledningskontoret, om lokalens undermålighet 
och hyresavtalet har sagts upp i samband med den dialogen. 

2. Hur kommer det sig att Enskede-Årsta-Vantör inte i ett 
tidigare skede har lyft frågan om renovering och 
ersättningslokal till kommunfullmäktige?  

Förvaltningens svar: Förvaltningen har fört dialog med berörda 
parter, inklusive kommunstyrelsens förvaltning, dvs. 
stadsledningskontoret, under en längre tid utifrån lokalens 
renoveringsbehov. Inom ramen för denna dialog har möjliga 
alternativa ersättningslokaler diskuterats.  

3. Vilket ansvar har Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning, i egenskap av den stadsdel där badet är 
beläget, för alla de människor som är beroende av badet för 
sin fysiska och sociala hälsa? 

Förvaltningens svar: Stockholms stad är indelat i elva 
stadsdelsförvaltningar utifrån geografiskt område. 
Stadsdelsförvaltningarna ansvarar för en stor del av den kommunala 
servicen till dem som bor i stadsdelsområdet. Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning ger stöd och service till de cirka 104 
000 invånare som bor i stadsdelsområdet. 

Utmärkande för stadens kommunövergripande verksamheter är att 
de är tillgängliga för invånare som bor i stadens samtliga 
stadsdelsområden. Det är därmed den stadsdelsförvaltning inom det 
stadsdelsområde som en invånare är bosatt som ansvarar för den 
kommunala servicen gentemot dessa. 

Den kommunövergripande verksamheten Svedmyrabadet är en 
öppen verksamhet där personer med funktionsnedsättning erbjuds 
fysiska och sociala aktiviteter, oavsett var i staden de bor. Inget 
behovsprövat biståndsbeslut behövs därmed för att få delta i 
verksamheten. Öppna verksamheter omfattas inte av 
dokumentationsskyldigheten på samma sätt som biståndsbedömda 
insatser gör, vilket innebär att förvaltningen inte följer upp 
verksamhetens besökare på individnivå och därmed inte vet vilka 
stadsdelsområden som Svedmyrabadets besökare bor i. 
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Entreprenören ansvarar däremot för att informera verksamhetens 
besökare om hyresavtalet sägs upp. 

Enskede-Årsta-Vantör har som beställande förvaltning ansvar för 
att följa upp avtalet med avtalad entreprenör under avtalsperioden. 
Nuvarande avtal med Svedmyra Bad & Relax AB gäller till och 
med den 30 september 2024.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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